



**PERUTUSAN DATUK BANDAR  
MESYUARAT MAJLIS BIL. 8 /2019  
26 OGOS 2019 (25 ZULHIJAH 1440H)**

**BISMILLAHIRRAHMANIRRAHIM**

Assalamualaikum WBT dan Salam Sejahtera.

1. Syukur kepada Yang Maha Esa kerana dengan izin dan limpah-Nya kita semua dapat bersua dan berkumpul lagi dalam Mesyuarat Majlis pada edisi kali ini. Saya ingin mengambil kesempatan untuk mengucapkan syabas dan tahniah kepada Ahli-ahli Majlis, Ketua-ketua Jabatan, pegawai-pegawai dan seluruh kakitangan dan masyarakat kerana telah banyak memberi sokongan, sumbangan idea, pendapat yang bernas dan penyertaan dalam semua aktiviti-aktiviti program yang dianjurkan Majlis. Program kemasyarakatan merupakan aktiviti yang akan merapatkan lagi ikatan silaturrahim antara Majlis dan masyarakat. Semoga kerjasama dan kolaborasi yang berterusan ini, dapat meningkatkan lagi sistem penyampaian perkhidmatan Majlis kepada penduduk dan mendatangkan hasil yang berimpak tinggi dan memberi manfaat kepada masyarakat Petaling Jaya.

**2. LOW CARBON BUILDING ASSESSMENT : MAJLIS BANDARAYA  
PETALING JAYA TERIMA PERSIJILAN DIAMOND**

Majlis Bandaraya Petaling Jaya telah menerima persijilan '2 Diamond' bagi program perintis '**Low Carbon Building Assessment**' secara sukarela oleh Sustainable Energy Development Authority (SEDA) Malaysia. Persijilan ini adalah berdasarkan kejayaan MBPJ

mengurangkan penggunaan tenaga dan karbon sebanyak 20.8% iaitu 390,803 kWh/year (271.22 ton CO<sub>2</sub>/year) berbanding baseline 2012.

Penilaian persijilan Low Carbon Building GreenPASS oleh SEDA Malaysia ini adalah berdasarkan rating pengurangan tenaga dan karbon mengikut **Construction Industry Standard (CIS) 20:2012 CIDB** dan kaedah **Common Carbon Metric (CCM) for Buildings**. Penilaian GreenPASS hanya menilai output yang dicapai terhadap peratusan pengurangan tenaga/karbon. Lebih tinggi peratusan pengurangan tenaga/karbon, maka lebih tinggi rating dapat dicapai.

Memandangkan penilaian adalah berdasarkan peratusan pengurangan tenaga/karbon, maka untuk menambah baik rating Diamond, MBPJ perlu berusaha secara konsisten mengurangkan penggunaan tenaga dengan cara seperti mengaktifkan Jawatankuasa Pengurusan Tenaga bagi tujuan pemantauan dan pelaporan berkala. Manakala, pengauditan tenaga untuk mengenalpasti potensi pengurangan tenaga yang munasabah juga perlu dilaksanakan bagi bangunan kepunyaan Majlis serta memberi latihan kesedaran dan pengurusan tenaga kepada semua kakitangan untuk menjayakan pengurangan emisi karbon.

Untuk makluman, bangunan-bangunan di Petaling Jaya mengeluarkan karbon melebihi 60% dan Majlis perlu berusaha bagi merealisasikan Program Rendah Karbon PJ dalam menurunkan pengeluaran karbon sebanyak 2% setahun dan mencapai target 30% penurunan menjelang 2030, termasuk menguruskan kecekapan tenaga yang lebih efektif pada bangunan.

Maka, bagi menjayakan objektif di atas, Majlis berhasrat untuk menjalinkan kerjasama atau “*smart partnership*” bersama SEDA Malaysia bagi pelaksanaan **Program Cekap Tenaga Petaling Jaya**.

### **3. MENJAGA KEBERSIHAN TANGGUNGJAWAB BERSAMA**

Kebersihan bukan sahaja terhad kepada persekitaran, bahkan turut melibatkan kebersihan dan penjagaan kemudahan awam seperti tandas. Tandas memainkan peranan penting dalam kehidupan seharian kita yang mana tahap kebersihan tandas itu mampu mempengaruhi kesihatan psikologi dan emosi.

Lantaran itu, Pertubuhan Bangsa-bangsa Bersatu (PBB) telah mengisytiharkan pada **19 November setiap tahun sebagai Hari Tandas Sedunia** yang bertujuan untuk memberi kesedaran global dan penekanan mengenai masalah yang dihadapi 2.5 bilion penduduk diseluruh dunia yang hidup tanpa kemudahan sanitasi asas yang sempurna akibat dari pengurusan sanitasi yang tidak sempurna.

Dalam usaha memelihara kebersihan tandas awam, aspek budaya pengguna merupakan faktor paling rumit untuk diubah dan ditangani. Ini kerana ianya melibatkan perubahan “*mind set*” dan sikap orang ramai. Sebahagian besar daripada masyarakat kita, di lihat masih lagi bersikap sambil lewa dengan memberi alasan bukan menjadi kerja mahupun tanggungjawab mereka untuk menjaga kebersihan tandas awam. Lebih parah, ada segelintir beranggapan akan ada pihak berkuasa lain yang akan menjaga, mencuci dan menyelenggara tandas.

Pada keseluruhannya tandas awam kita masih memerlukan naik taraf supaya ianya sesuai dan selamat digunakan. Sinki yang bocor, mangkuk tandas yang pecah, pintu tandas yang tidak boleh dikunci adalah antara mimpi ngeri tandas awam di negara ini yang perlu diberi perhatian.

Keadaan dan situasi ini juga selari dengan teguran Perdana Menteri, Yang Amat Berhormat Tun Dr. Mahathir Bin Mohamad sewaktu merasmikan Pendidikan Sivik Peringkat Kebangsaan di Putrajaya baru-baru ini. Antara lain kata-kata beliau ialah, beliau berasa amat malu terhadap golongan yang kurang mengambil berat tentang nilai-nilai sivik di negara ini. Ujarnya lagi, pemeriksaan mengejut di tandas awam yang dilakukannya sendiri mendapati masih wujud tindakan sesetengah individu atau masyarakat yang menjadi punca kepada ketidakselesaan masyarakat setempat terutama dalam isu tandas kotor dan vandalisme.

*“Kita selalu suarakan perasaan tidak senang kalau ada tandas awam dalam keadaan tidak baik sama sekali. Kalau pergi negara tertentu tandas mereka amat bersih kerana penggunaanya tidak mengotorkan tandas itu kerana berasa bertanggungjawab menghargai pandangan masyarakat terhadap dirinya jadi dia tidak lakukan sesuatu mengotorkan. Tandas-tandas di Malaysia, saya amat malu kerana seringkali buat pemeriksaan tandas di Malaysia biasanya tidak bersih dan busuk. Itu mencerminkan sifat ada pada kita sepatutnya kita berasa malu tapi kita berpendapat yang tidak ada orang tahu siapa disebabkan tiada tanggungjawab sivik dalam hati kita”* ujaranya lagi.

Majlis Bandaraya Petaling Jaya amat komited dalam melaksanakan pembersihan dan menjaga kebersihan di tempat awam. Tandas awam di bawah seliaan Majlis dan di bawah seliaan pihak swasta serta agensi

luar akan dibuat pemeriksaan penarafan bintang bagi memantau tahap kebersihan. Mana-mana tandas awam di bawah seliaan Majlis akan dipastikan ianya berada dalam keadaan bersih. Segala jadual pembersihan dan penjagaan tandas akan dipantau oleh pengawas yang dilantik. Ini bagi memastikan segala kemudahan awam di bawah seliaan Majlis untuk kegunaan orang ramai akan dipastikan senantiasa berada dalam keadaan baik, selesa dan bersih.

#### **4. MS ISO/IEC 27001:2013 INFORMATION SECURITY MANAGEMENT SYSTEM (ISMS)**

Majlis Bandaraya Petaling Jaya akan menerima kedatangan Audit Luar dari SIRIM QAS International Sdn Bhd seramai 3 orang bagi melakukan audit pemantauan MS ISO/IEC 27001:2013 Information Security Management System (ISMS) selama dua hari bermula pada hari ini, 26 Ogos sehingga 27 Ogos 2019.

Audit Pemantauan ISMS ini adalah skop bagi Sistem Pengurusan Keselamatan Maklumat bagi Maklumat Elektronik Majlis Bandaraya Petaling Jaya yang merangkumi proses Cukai Taksiran dan Aduan Awam.

Majlis telah berjaya memperolehi pensijilan semula bagi tempoh 3 tahun dari tahun 2018 hingga 2021. Dengan adanya pensijilan Sistem Pengurusan Keselamatan Maklumat (ISMS) MS ISO/IEC 27001:2013 ini, Majlis mensasarkan tahap keselamatan maklumat yang tinggi dari aspek kerahsiaan, integriti dan ketersediaan pada sistem yang dilaksanakan dan membolehkan tahap keselamatannya dipastikan pada tahap terbaik sepanjang masa.

Oleh yang demikian, Majlis Bandaraya Petaling Jaya dapat memberi jaminan keselamatan maklumat kepada pihak berkepentingan terutamanya pengguna.

## 5. CUKAI TAKSIRAN 2019

Peringatan kepada semua pemunya harta di kawasan pentadbiran Majlis Bandaraya Petaling Jaya (MBPJ) yang masih belum menjelaskan cukai taksiran adalah dinasihatkan supaya berbuat demikian pada atau sebelum 31 Ogos 2019 (Sabtu) bagi mengelakkan sebarang bayaran tambahan dikenakan.

Untuk makluman MBPJ telah mengeluarkan bil cukai taksiran bagi setengah tahun kedua (Julai-Disember 2019) melalui perkhidmatan pos kepada 257,391 pemegang harta yang melibatkan jumlah cukai semasa dan tunggakan sebanyak RM 200.30 juta.

Sekiranya masih terdapat pemunya harta yang belum menerima bil cukai taksiran, MBPJ menyarankan agar pemunya harta tersebut untuk hadir ke **Jabatan Perbendaharaan** bertempat di **Ibu Pejabat MBPJ, Jalan Yong Shook Lin, Petaling Jaya** bagi mendapatkan salinan, dan seterusnya menjelaskan bayaran di kaunter Pembayaran Utama MBPJ.

Pemegang harta juga boleh mendapatkan salinan bil cukai taksiran di **Pejabat Cawangan MBPJ** di No.19-1, Jalan Pekaka 8/1D, PJU 5, Prestige Kota Damansara, Petaling Jaya atau **Kaunter Bergerak EZ-Pay** pada jadual seperti berikut:

TEMPAT	TARIKH	MASA
<b>Taman Megah, SS 24</b> (Berhampiran Pasar Pagi )	19.08.2019 - 25.08.2019 (Isnin - Ahad)	10.00 pagi hingga 3.00 petang
<b>PJU 10, Damansara Damai</b> (Berhampiran McDonald's dan Stesen Minyak Shell)	26.08.2019 - 31.08.2019 (Isnin - Sabtu)	

Bagi memudahkan pemunya harta menjelaskan bayaran, MBPJ telah menyediakan beberapa kaedah pembayaran yang boleh dilakukan secara tunai, cek, wang pos, kiriman wang pos dan kad debit / kad kredit. Maklumat lanjut layari laman sesawang [www.mbpj.gov.my](http://www.mbpj.gov.my) atau kunjungi laman sosial Majlis (Facebook: @petalingjayacitycouncil, Twitter& Instagram: @pjcitycouncil atau hubungi Jabatan Perbendaharaan Majlis Bandaraya Petaling Jaya.

## 6. KESIHATAN DAN KEBERSIHAN DI PETALING JAYA

### 6.1 KES DENGGI DI PETALING JAYA

Jumlah kes demam denggi bagi tahun 2019 sehingga minggu epid 33 adalah sejumlah **5221 kes** demam denggi yang telah dilaporkan. Jumlah ini menunjukkan **peningkatan** kes sebanyak **255 peratus** berbanding tempoh yang sama tahun 2018 dengan **2046 kes**. Walaubagaimanapun, jumlah ini merupakan jumlah yang terendah berbanding 2 PBT yang lain di daerah Petaling.

Tiada kes kematian dilaporkan. Lokaliti wabak hotspot yang aktif dilaporkan sehingga minggu epid 33 (17/8/2019) di kawasan pentadbiran Majlis adalah sebanyak 35 lokaliti, manakala hotspot terkini dilaporkan pada minggu epid 32 (10/8/2019) sebanyak 40 lokaliti wabak yang dilaporkan.

## 6.2 OPERASI GERAK GEMPUR PEMUSNAH TEMPAT PEMBIAKAN (PTP) DI PJS 10 (DUN SERI SETIA)

Satu operasi gerak gempur Pemusnahan Tempat Pembiakan (PTP) di PJS 10 telah dilakukan pada 3 Ogos 2019 yang lalu. Operasi ini telah dilakukan di kawasan hotspot kes denggi di PJS 10 iaitu lokaliti **TERES B, TERES D dan TERES E**. Operasi ini telah melibatkan 24 pasukan (180 orang) dari Jabatan Perkhidmatan Kesihatan dan Persekitaran, Jabatan Pengurusan Sisa Pepejal dan Pembersihan Awam, Jabatan Landskap serta Jabatan Penguatkuasa. Operasi ini mensasarkan peningkatan peratusan bilangan rumah di periksa, menghapuskan tempat berpotensi sebagai tempat pembiakan nyamuk aedes dan meningkatkan kesedaran kepada penduduk mengenai bahaya demam denggi. Berdasarkan pemeriksaan dilakukan, jumlah pembiakan yang dijumpai adalah **sejumlah 57**, yang mana berlaku pembiakan **di dalam rumah sejumlah 30** dan selebihnya **di luar rumah 27** pembiakan. Hasil operasi adalah seperti berikut:

BIL PREMIS DIPERIKSA		PERATUS	
	SASARAN	1271	
1.	RUMAH DIPERIKSA	566	44%
2.	RUMAH TUTUP	578	45%
3.	RUMAH KOSONG	48	4%
4.	RUMAH ENGGAN	79	7%

Selain itu, hasil pengecaman 45 sampel larvae yang telah di ambil, mendapati sebanyak 24 sampel adalah larvae *aedes aegypti*, 6 larvae *aedes albopictus*, 6 larvae culex dan 9 sampel rosak. **19 pembiakan yang positif** larvae *aedes aegypti* di dalam rumah manakala **5 pembiakan positif** larvae *aedes aegypti* di luar rumah (kawasan



awam). Ini menunjukkan tempat pembiakan *aedes aegypti* lebih banyak di dalam rumah.

Dengan adanya kerjasama operasi daripada jabatan-jabatan lain, peningkatan peratus pemeriksaan di dalam rumah meningkat sebanyak 20% berbanding operasi yang telah diadakan sebelum ini. Majlis akan melakukan secara berkala operasi seperti ini bagi meningkatkan peratus pemeriksaan di dalam rumah. Ini kerana pembiakan yang positif *larvae aedes aegypti* banyak didapati di dalam rumah berbanding di luar kawasan rumah.

## **7. MENGIBAR JALUR GEMILANG SEMPENA SAMBUTAN HARI KEBANGSAAN 2019**

Tanggal 31 Ogos pada setiap tahun merupakan tarikh keramat bagi seluruh rakyat di negara ini. Pada tarikh tersebut merupakan hari yang sangat bermakna buat seluruh rakyat Malaysia kerana pada tarikh itu seluruh rakyat Malaysia menyambut Hari Kebangsaan.

Hari kemerdekaan ini disambut secara besar-besaran sama ada di peringkat kebangsaan ataupun negeri. Perasaan betapa tingginya nilai dan erti kemerdekaan dalam kalangan mereka yang pernah berjuang untuk mencapai kemerdekaan tidak mampu diterjemahkan melalui penulisan ataupun kata-kata.

Hanya mereka yang terlibat secara langsung dalam proses kemerdekaan ini dapat merasai perasaan yang sebenarnya betapa tingginya nilai sebuah kemerdekaan yang dikecapi selama 62 tahun yang lalu.

Oleh yang demikian, adalah menjadi satu kewajipan kepada seluruh rakyat Malaysia pada hari ini untuk mempertahankan negara tercinta daripada dijajah kali kedua sama ada penjajah fizikal, minda ataupun sosial.

Penjajahan fizikal mungkin sukar untuk berlaku, namun penjajahan minda dan sosial tidak mustahil sekiranya tiada sebarang langkah proaktif yang diambil oleh rakyat di negara ini. Generasi muda terutamanya perlu dan sentiasa menjadi benteng paling utuh buat negara dalam memelihara kemerdekaan ini kerana ia bukan sesuatu perkara yang murah dan mudah untuk diperoleh dan dicapai.

Dewasa ini, media sosial seringkali dijadikan medium utama oleh mereka yang tidak bertanggungjawab dan mempunyai agenda-agenda tertentu untuk menyebarkan berita palsu atau persepsi negatif terhadap sesebuah negara sama ada yang melibat seseorang individu ataupun negara tersebut.

Permainan persepsi dan berita palsu ini merupakan bentuk penjajahan masa kini yang berjaya mencapai matlamatnya. Banyak negara di dunia ini hancur dan menghadapi pelbagai kekacauan dek peranan media sosial yang melalui dunia tanpa sempadan ini.

Rakyat di negara ini khususnya golongan muda perlulah berhati-hati agar tidak mudah terpengaruh dengan informasi yang diperoleh daripada media sosial sama ada yang berkaitan dengan politik, sosial, ekonomi dan sebagainya.

Bagi Pentadbiran Kerajaan Negeri Selangor, pada 19 Ogos 2019 yang lalu telah diadakan majlis **Pelancaran kempen Kibar Jalur Gemilang Peringkat Negeri Selangor** semasa **Perhimpunan Bulanan Jabatan-Jabatan Kerajaan Negeri Selangor** yang dihoskan oleh Majlis Bandaraya Petaling Jaya bertempat di Dewan Jubli Perak, Sultan Abdul Aziz Shah Alam.

Selari dengan semangat cintakan negara, Pentadbiran Kerajaan Negeri telah memaklumkan kepada semua agensi/syarikat/premis perniagaan yang dimiliki oleh swasta untuk bersama-sama turut meraikan sambutan Bulan Kemerdekaan dengan mengibarkan Jalur Gemilang di semua premis dan meletakkan Jalur Gemilang di kenderaan rasmi kerajaan sepanjang tempoh **Bulan Kemerdekaan bermula 3 Ogos hingga 16 September 2019**. Semua premis kerajaan/swasta/persendirian juga dimohon untuk menjaga kebersihan dan keceriaan bangunan serta mengindahkan persekitaran dengan pemasangan lampu pada waktu malam.

Pengibaran Jalur Gemilang ini adalah untuk menyemarakkan lagi semangat patriotisme dan rasa cinta tanpa berbelah bahagi kepada negara. Selaku Datuk Bandar, saya ingin mengingatkan agar kesemua pengibaran bendera Jalur Gemilang ini berada dalam keadaan baik, tidak lusuh serta yang paling utama adalah di pasang dalam kedudukan yang betul.

**Salam Kemerdekaan, Sayangi Malaysiaku, Malaysia Bersih.**

**Sekian, terima kasih.**